
IX kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Zdrowia (15.) 
w dniu 12 maja 2016 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 17. posiedzeniu Senatu do ustawy o zmia-
nie ustawy o publicznej służbie krwi oraz niektórych innych ustaw.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Waldemar 
Kraska)

Przewodniczący Waldemar Kraska:
Szanowni Państwo, minęła 8.30, rozpoczynamy posie-

dzenie senackiej Komisji Zdrowia.
Dzisiaj musimy rozpatrzyć poprawki, które wpłynęły na 

posiedzeniu plenarnym. Są to 2 poprawki. Macie państwo 
druki i zestawienie wniosków. Poprawka nr 2 i poprawka 
nr 8 to właśnie są te poprawki, które są nowe. Poprawka 
nr 2, którą… Może ja bym się zwrócił do senatora Ślusarza. 
Jeżeliby chciał uzasadnić poprawki, które zgłosił, tobyśmy 
je przegłosowali, a potem następne.

Senator Rafał Ślusarz:
Panie Przewodniczący! Pani Minister! Szanowni 

Państwo!
Poprawka nr 2 usuwa pewną, powiedziałbym, nielo-

giczność przepisu, który jakby utrzymuje anonimowość 
dawcy w stosunku do biorcy, ponieważ ta anonimowość 
byłaby, powiedziałbym, wręcz zabawna, jeżeli odnosiłaby 
się do autotransfuzji, gdy powiedzmy, dawca to jest ta sama 
osoba co biorca. Tak więc to wyłączenie musimy zrobić.

Jeśli chodzi o poprawkę nr 8… To jest taka kwestia, 
która najdobitniej pojawiła się na tym etapie legislacji 
w Sejmie, kiedy poruszano sprawę dostępu do preparatów 
i leków osób z zaburzeniami krzepnięcia. Te osoby mogą 
się zgłaszać do jednostek publicznej służby krwi w stanach 
pilnych, korzystać z pomocy i jakby uzyskiwać pomoc 
w kwestii tych zaburzeń krzepnięcia, które się wydarzają 
w trybie doraźnym. Taka możliwość dotyczy jednostek 
służby krwi nieresortowych, ponieważ te resortowe, czyli 
Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i podległych mu jed-
nostek, Ministerstwa Obrony Narodowej, nie prowadzą 
takiej działalności. Ponieważ zapis obejmował również te 
jednostki resortowe, ta poprawka wyłącza je. To minister 
wyznacza, w których miejscach to ma być, czyli tutaj nie 
ma jakiejkolwiek kolizji. One nie prowadziły i nie będą 
prowadziły tej działalności.

Przewodniczący Waldemar Kraska:
Dziękuję, Panie Senatorze.
Myślę, że wszystko jest jasne, ale jeszcze panią legi-

slator proszę o opinię.

Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Aldona Figura:
Biuro Legislacyjne nie zgłasza uwag. Dziękuję.

Przewodniczący Waldemar Kraska:
Dziękuję bardzo.
Pani Minister?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Zdrowia 
Katarzyna Głowala:

Minister zdrowia też nie zgłasza uwag.

Przewodniczący Waldemar Kraska:

Dobrze, czyli mamy jasną sytuację.
Przegłosujemy najpierw te 2 poprawki. Te, które są wy-

mienione w tym zestawieniu wniosków, były już przegło-
sowane, ale ze względów proceduralnych musimy jeszcze 
raz je przegłosować.

Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki nr 2? 
Przyjęcie tej poprawki wyklucza głosowanie nad popraw-
ką nr 3.

Kto z państwa jest za? (9)
Dziękuję bardzo. Jednogłośnie za.
Kto jest za przyjęciem poprawki nr 8? (9)
Jednogłośnie za.
Teraz bym proponował przegłosowanie tych wszystkich 

pozostałych poprawek.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawek nr 1, 4, 5, 

6, 7, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15? Kto jest za? (8)
Dziękuję bardzo. Jednogłośnie za.
Nad całością też głosujemy? Nie.
(Głos z sali: Sprawozdawca.)
Proponuję, aby dalej senator Ślusarz, który tak mery-

torycznie przedstawiał tę ustawę na posiedzeniu, dalej ją 
prowadził.

Czy ktoś z państwa ma jakieś zastrzeżenia do tego? Nie.
Dziękuję bardzo. Dziękuję, Pani Minister.
Jeszcze 2 sprawy organizacyjne, proszę państwa.
Wiemy, że się zbliża wyjazd do Łęcznej, więc może 

pani senator przedstawi nam troszkę szczegółów, bo wiem, 
że coś tam się zmienia.

(Początek posiedzenia o godzinie 8 minut 32)



15. posiedzenie Komisji Zdrowia4

We Wrocławiu, profesor Chybicka tam w swoim cen-
trum… jest jakieś bierzmowanie…

(Głos z sali: Aha.)
Pamiętacie to, prawda? Ponawiam to…
(Głos z sali: Jeżeli można, Panie Przewodniczący…)
Proszę bardzo.
(Brak nagrania)

Przewodniczący Waldemar Kraska:

Bardzo fajnie. Szkoda, że nikt z nas nie będzie. Wstępnie 
obiecałem, że jednak ktoś będzie, ale po prostu tak to się 
układa w życiu. Tak jak pan senator sugeruje, dobrze byłoby 
ewentualnie od nas jakieś listy wysłać, to nie jest żaden 
problem z naszej strony, prawda?

(Głos z sali: Tak.)
Czy są jeszcze jakieś sprawy? Nie.
Zamykam posiedzenie senackiej Komisji Zdrowia.
Dziękuję bardzo.

Senator Margareta Budner:
Dzisiaj prześlemy zaproszenia drogą mailową. 

Planujemy mnie więcej o 18.00 zorganizować kolację 
w Lublinie. 28 czerwca o 18.00 kolacja, a 29 czerw-
ca o 10.00 we Wschodnim Centrum Leczenia Oparzeń 
i Chirurgii Rekonstrukcyjnej będziemy mieć posiedzenie.

Przewodniczący Waldemar Kraska:
Czyli onkologia, która miała być, wypada, tak?
(Senator Margareta Budner: Tak, pan profesor…)
Odpuścił ją.
(Senator Margareta Budner: Tak.)
Okej.
Druga rzecz. Pani profesor Chybicka cały czas mnie 

atakuje i prosi… Kto z państwa może w poniedziałek być 
we Wrocławiu, to oczywiście serdecznie zaprasza. Termin 
jest moim zdaniem taki troszkę niefortunny, bo to jest po-
niedziałek, a my mamy różne zajęcia. Ale jak mówię, kto 
by miał ochotę, to jeszcze raz…

(Wypowiedzi w tle nagrania)
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 8 minut 38)
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